
Společnost Vodovody Kladno-

Mělník  připravila projekt, který má 

zlepšit zásobování vodou. Současný 

stav je takový, že celá obec je záso-

bována přímo z přivaděče od Vo-

dochod, což v severní části obce 

působí někdy potíže v důsledku 

nedostatečného tlaku vody. Pro-

jekt je založen na rozdělení obce na 

dvě tlaková pásma. Horní část obce 

severně od ulice Pražské bude zá-

sobována přímo přivaděčem od Vo-

dochod, kdežto dolní část jižně od 

této ulice z tlakové nádrže v místním 

vodojemu, který tak bude po nezbytné 

sanaci znovu  zapojen do vodovodní 

sítě. K tomuto účelu se nádrž přestrojí 

novými armaturami, odpovídajícími 

rozdělení obce na dvě tlaková pásma. 

V ulici Pražské budou v délce asi 400 

m počínaje rozcestím s ulicí U vodo-

jemu  a konče rozcestím s ulicí Na 

Vartě položeny dva vodovodní řady 

a to souběžně ve vzájemné osové 

vzdálenosti 0,7 m. Vodovodní řad „1“ 

bude zásobovat horní část obce přímo 

z přivaděče a předpokládá se, že tlak 

vody se bude pohybovat v rozmezí 

0,28-0,35 Mpa. Vodovodním řadem 

„2“ bude zásobována dolní část obce 

z místního vodojemu a tlak vody se 

bude pohybovat v rozmezí 0,15-0,25 

Mpa. Po položení nových vodovod-

ních řadů budou na ně připojeny boční 

řady a domovní přípojky severně od 

ulice Pražské k řadu „1“ a obdobně 

řady a přípojky dolní části obce k řadu 

„2“. Stávající dosluhující vodovodní 

řad v ulici Pražské bude odpojen od 

vodovodní sítě a ponechán v zemi. 

Předpokládá se, že celý projekt by měl 

být realizován v trvání čtyř měsíců 

a  společnost VKM na něj předběžně 

plánuje  vynaložit asi 450 tis. Kč. Kdy 

k realizaci ovšem dojde, není ještě 

jasné. Zatím bylo vydáno stavebním 

úřadem kladné územní rozhodnutí. 

Jak bude celá akce dále pokračovat, 

budeme občany průběžně informovat.     

Na vědomost
se dává...

Zpravodaj Obecního úřadu Máslovice
Ročník XX                               Číslo 6                   Prosinec 2014 

1

NÁŠ VODOJEM MÁ OPĚT SLOUŽIT

Na ustavujícím zasedání se sešlo nové zastupitelstvo 

obce  v plném složení dne 6.listopadu. Zasedání bylo 

přítomno 31 občanů. Řídila je dosavadní starostka obce. 

Po projednání úvodních organizačních otázek (volba za-

pisovatele a ověřovatelů zápisu, seznámení s ustanovení-

mi jednacího řádu, schválení programu) vyzvala starostka 

členy zastupitelstva ke složení předepsaného slibu. Slib 

složili všichni zvolení zastupitelé kromě pana  Jiřího 

Machačky, který složit slib odmítl s tím, že se vzdává 

mandátu ve prospěch prvního náhradníka, kterým je 

paní Kateřina Vojtíšková. Jako důvod uvedl malý počet 

získaných hlasů. Starostka upozornila, že podle platných 

předpisů se může náhradník ujmout uvolněného místa až 

následující den po rezignaci, takže pro dnešní schůzi má 

zastupitelstvo šest členů. 

Dalším bodem programu byla volba starosty a místo-

starosty.  Úvodem k tomu bylo určení, která funkce má 

být dlouhodobě uvolněna. Pro návrh, aby byla  funkce 

starosty i nadále uvolněnou funkcí hlasovali čtyři zastu-

pitelé a dva byli proti. Většinou hlasů byla tak schválena 

funkce starosty jako funkce dlouhodobě uvolněná. Poté 

bylo jednáno o způsobu volby. Jednomyslně byla schvále-

PRVNÍ DVĚ ZASEDÁNÍ NOVÉHO OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA
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na volba veřejnou aklamací. Po vyzvání předsedající 

k podávání návrhů na funkci starosty navrhl zastupitel 

Vojtěch  Poláček Vladimíru Sýkorovou. S protinávrhem 

na Stanislava Korandu vystoupil Jiří Machačka  s tím, že 

získal ve volbách nejvyšší počet hlasů. Toto zdůvodnění 

podpořil Čeněk Feix a několik hlasů z řad veřejnosti. Pro-

ti tomuto názoru vystoupili jiní s tím, že občané volí členy 

zastupitelstva a že nešlo o přímou volbu starosty. Po dis-

kusi došlo k hlasování v pořadí podle podaných návrhů. 

Starostkou bylo zvolena Vladimíra Sýkorová většinou 

čtyř hlasů, dva hlasy byly proti.   

Při volbě místostarosty podala členka zastupitelstva 

Ludmila Szöllösová návrh na Vojtěcha Poláčka a člen 

zastupitelstva Čeněk Feix na Stanislava Korandu. Násle-

dovala diskuse vyvolaná dotazem, proč nemůže být místo-

starostou představitel druhé kandidátky, což by bylo 

spravedlivé. Starostka vysvětluje, že jejich kandidátka 

navrhla setkání obou kandidátek k jednání o složení 

budoucího zastupitelstva, ale pan Koranda to odmítl. 

Přečetla text jeho odmítnutí. K tomu podala vysvětlení 

paní Hana Švitorková  jako zmocněnkyně kandidátky 

č. 1 v tom smyslu, že byla pověřena kandidáty této kan-

didátky požádat paní Andreu Zoulovou o schůzku s nimi. 

Ta takovou schůzku odmítla a po dohodě s ostatními spo-

lukandidáty pak byla navržena společná schůzka všech 

kandidátů. To bylo však panem Korandou odmítnuto a na 

zvolený termín se dostavila pouze paní Vojtíšková, která 

byla z kandidátky č. 1 jediná pro to, aby se schůzka kona-

la. 

Po proběhlé diskusi došlo ke hlasování, při kterém byl 

většinou tří hlasů proti dvěma záporným a jednom zdržení 

zvolen místostarostou Vojtěch Poláček.

Následovala volba fi nančního a kontrolního výboru. 

Úvodem bylo jednomyslně usneseno, aby oba výbory 

byly tříčlenné. Za předsedu fi nančního výboru byl zvo-

len Čeněk Feix a za jeho členy Petra Šaňková a Ludmila 

Szöllösová, za předsedu kontrolního výboru Stanislav 

Koranda a členy Kateřina Vojtíšková a Eva Hořánková.

V závěrečném bodu programu (různé a diskuse) podala 

starostka informaci o kontrole využití dotace na přívoz, 

která proběhla bez závad, dále o možnosti nahlédnout na 

obecním úřadě do dokumentace k rekonstrukci vodovod-

ního řadu, o možnosti hrát vedle ping-pongu i badminton 

v sále budoucí hospody a o akci tvoření betlému z másla 

v muzeu. Široká diskuse se rozvinula o způsobu voleb, 

kde bylo některými diskutujícími preferováno, aby se 

netvořily společné kandidátky, ale aby každý kandidoval 

sám za sebe, což ovšem nelze nařídit a tento způsob se 

uplatňuje jen velice výjimečně.

Druhé veřejné zasedání se konalo 24. listopadu 

za přítomnosti 14 občanů. V úvodu jednání složila 

předepsaný slib paní Kateřina Vojtíšková, která  se sta-

la členkou zastupitelstva jako náhradnice za pana Jiřího 

Machačku, který na funkci rezignoval. Potom bylo 

přistoupeno k nové volbě místostarosty. Volba z minulého 

zasedání není platná, protože pan Poláček sice získal 

nadpoloviční většinu přítomných členů zastupitelstva, 

což ale nebyla nadpoloviční většina všech členů zastupi-

telstva, jak předpisuje zákon. Předsedající navrhla do této 

funkce opět pana Vojtěch Poláčka a pan Feix pana Ko-

randu. Zvolen byl pan Vojtěch Poláček většinou čtyř hlasů 

při třech proti. V dalším bodu programu byl schválen 

jednací řád  obecního zastupitelstva a stanoveny odměny 

neuvolněným zastupitelům v rozmezí podle stávajících 

předpisů. Místostarostovi byla schválena měsíční odměna 

ve výši 7509 Kč, zastupitelům, kteří jsou zároveň členy 

kontrolního nebo fi nančního výboru 750 Kč a ostatním 

zastupitelům 460 Kč. Schváleno jednomyslně.

Široká diskuse se rozvinula kolem plánu kulturně 

společenských akcí na příští rok. 

Točila se však spíše o tom, zda dělat takové akce jen 

pro místní nebo pro širší veřejnost případně o fi nančních 

nákladech na tyto akce než o tom, které akce pořádat. 

Nakonec zastupitelstvo schválilo šesti hlasy při jed-

nom zdržení pořádání těchto akcí pod záštitou obecního 

úřadu: Masopust, Máslovická šlápota, Andersenova noc, 

závod lodí Bohnice-Máslovice, Posvícenské vinobraní, 

Dýňování a Tvoření betlému z másla.

V dalším bodu programu byla diskutována hlavní té-

mata, na které by se měla práce zastupitelstva během na-

stávajícího volebního období zaměřit. Starostka předložila 

k diskusi tyto body: rekonstrukce  hospody v čp. 16, 

zřízení malého obchodu, nutné opravy v mateřské škole, 

výběrové řízení na novou ředitelku mateřské školy, 

pokračování akcí proti rozšíření letiště Vodochody, spolu-

práce s MAS „Nad Prahou“ vylepšení obecního zpravo-

daje, péče o veřejnou zeleň, vybudování pergoly u hřiště 

a umístění sáčků na psí exkrementy na veřejných pro-

stranstvích.V diskusi se ještě hovořilo o kanalizaci. Po 

diskusi bylo šesti hlasy při jednom zdržení usneseno vy-

pracovat tato témata v písemné formě a předložit je k pro-

jednání a schválení na příští schůzi.

V závěrečném bodu různé a diskuse se diskutovaly zej-

ména náměty na vylepšení webových stránek obce a obec-

ního zpravodaje, o výsadbě stromů podél ulice U Vodoje-

mu a odstraňování plevelů z ní a o propadající se části ulice 

Pražské po opravě vodovodu. Paní Vojtíšková požádala 

o celkový přehled nákladů a příjmů z lokality 1/6. Sta-

rostka informovala o nabídce nejbližších kulturních akcí 

obce Vodochody a o našem Zpívání u stromečku. Z to-

hoto bodu vzešlo jen jeden závěr, ve kterém zastupitelé 

pověřili paní Vojtíškovou  vytvořením pracovní skupiny  

k ustavení redakční rady obecního zpravodaje.        vch
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Kontaktní pracoviště Úřadu práce pro Prahu-

východ se přestěhovalo do nových prostor. Od 

1. prosince je na adrese: Dobrovského 1278/25, 

Praha 7 (PSČ: 170 00). Telefon: 950 151 111.

Úřední hodiny: 
Po a St:  8 – 12  13 – 17 

Út a Čt:  8 - 11 

Pá: 8 – 11 (pouze pro nové uchazeče o zaměstnání 

a podávání nových žádostí)

Dopravní spojení: metrem C ze stanice Kobylisy 

do stanice Vltavská. Tam přestoupit na tramvaj č. 1 

(směr Petřiny nebo na tramvaj č. 25 směr Vypich). 

Vystoupit na 3. stanici - Letenské náměstí (je tam 

supermarket Billa). 

 Změny v jízdním řádu nastaly od 14.12. 

Novou kartičku s jízdním řádem si občané mohou vy-

zvednout na obecním úřadě či v místním hostinci. 

 Platby za odvoz komunálního od-
padu je možné hradit na obecním úřadě v hotovosti 

každé úterý mezi 18. – 20. hodinou počínaje 7. lednem. 

Platbu je také možné uskutečnit převodem na účet, ale 

stejně je nutné si přijít osobně na obecní úřad pro znám-

ku na popelnici a podepsat smlouvu. Ceny v příštím 

roce zůstávají stejné, jako v roce letošním. Je možné 

částku zaplatit najednou nebo si platbu rozložit na-

dvakrát či natřikrát. První splátka však musí být uhra-

zena nejpozději do konce února 2015. Do stejné doby 

platí známky z letošního roku.  

 Poplatek za psa zůstává stejný, tj. 100 Kč 

za prvního psa a 80 Kč za druhého. 

 Provoz přívozu o vánočních 
svátcích, tj. 24.12. končí provoz přívozu v 15.55 

a ve dnech 25. - 28. 12. a  1.1. končí ve 14.25 hodin. 

Ranní provoz v těchto dnech začíná v 8.55 hodin. 31.12. 

končí přívoz v 17.25 hodin. Podrobný rozpis je vyvěšen 

na nástěnkách v obci a na webových stránkách.

 Tradičním novoročním dárkem, kterým nás 

„obdarovávají“ vodárny je zdražení vodného 

(a stočného). V příštím roce činí částka za vodu pitnou 

a užitkovou 53,24 Kč za m3 (včetně DPH).   

 Stále platí možnost odložit na obecním úřadě 

do specielního kontejneru drobná elek-

tronická zařízení, která již neplní svou funkci. Také je 

připravena nádoba na baterie – monočlánky. Před obec-

ním úřadem je černá popelnice na ukládání plastových 

lahví s použitými potravinářskými oleji z fritéz, pánví 

apod. 

 Architekti, kteří získali ocenění v soutěži o ar-
chitektonický návrh rekonstrukce hos-
pody, předložili  své nabídky ceny úplné projektové 

dokumentace k dalšímu stavebnímu řízení. Zastupitel-

stvo bude posuzovat tyto nabídky a na základě výsledků 

tohoto posuzování bude ve věci dále jednáno.  

 Vánoční osvětlení není úplně dokonalé, 

přece jenom už slouží pár let... Po vánocích však za-

koupí obecní úřad nové světelné trubice, které Standa 

Koranda slíbil ve vánočních motivech vyměnit, takže by 

příští vánoce měly svítit o mnoho lépe. Možná se podaří 

i rozšířit osvětlení o jeden nový motiv na konci ulice 

Pražské směrem ke Kralupům. 

 Poděkování patří panu Kamilu Kolenáčovi 

za darování vánočního stromu, který pak 

zastupitelé společně ozdobili. 

 Úřední hodiny obecního úřadu 
a knihovny 23.12. budou zkráceny na dobu od 17 do 

18 hodin. 30.12. bude otevřeno jako každé jiné úterý. 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

Valná hromada, které předcházelo shromáždění starostů, se 

konala v Měšicích 16. listopadu. Přítomným se dostalo informa-

ce, že v příštím roce s největší pravděpodobností dosáhnou míst-

ní akční skupiny na evropské dotace a nejdříve na konci roku 

nebo na začátku dalšího by mohly být tyto peníze rozdělovány 

na granty mezi žadatele z obcí, neziskových organizací i podni-

katelů na území „masky“. 

Na webových stránkách MAS Nad Prahou www.nadprahou.eu 

byla nově zřízena možnost přihlásit se k odběru novinek z we-

bu. 

Dále je v sekci Akce z regionu http://www.nadprahou.eu/akce-

v-regionu/ možné zveřejnit různé akce, na které organizátoři 

chtějí pozvat občany z okolních obcí, zvláště těch, které jsou 

sdruženy v MAS Nad Prahou Návštěvnost stránek dosahuje 

v roce 2014 standardně každý měsíc více jak 2 000 přístupů.

CO NOVÉHO V MAS 
NAD PRAHOU?

ZMĚNA ADRESY PRACOVIŠTĚ ÚŘADU 
PRÁCE ČR PRO PRAHU-VÝCHOD



4

V Odolené Vodě stojí na Dolním náměstí pomník  se 

jmény obětí první světové války a u  jména Josefa Ku-

drny  je připsáno: popraven v Motole. Co provedl pěšák 

Kudrna, že se ocitl na vojenském cvičišti v Motole před 

popravčí četou? Vraťme se do jara roku 1915,  které by-

lo ve znamení rostoucího odporu branců a příslušníků 

náhradních vojenských praporů proti válečnému nasazení. 

Vojáci, kteří měli odejít na frontu, si obstarávali slovan-

ské trikolory, zpívali protiválečné písně, zejména oblí-

benou píseň na nápěv lidové „červený šátečku kolem se 

toč“, kde tento text byl nahrazován slovy „mám jíti na 

Rusa a nevím proč“ a i výstražnými útoky na nenáviděné 

důstojníky. Podobné poměry panovaly i u náhradního 

praporu 102. pěšího pluku v Benešově. Zhoršily se ještě 

poté, co se velitelem náhradního praporu stal poněmčelý 

„šlechtic“ podplukovník Kukačka, podepisující se  Fried-

rich Edler von Kukačka. Byl to člověk mstivý a ješitný 

a vojáci mu při odjezdu na frontu projevovali svou lásku 

tím, že po svém tyranu z vlaku stříleli. Proto bylo zakázá-

no vydávat mužstvu ostré náboje, které pak dostávali až 

blízko fronty.

V dubnu procházelo výcvikem mužstvo, do kterého 

byli vedle nováčků zařazeni i ranění vojáci  po propuštění 

z nemocnice, kteří již poznali peklo války a silně 

ovlivňovali náladu. Vzpurná nálada byla posílena zákazy 

návštěv rodinných příslušníků. Dopoledne 3. května 1915 

se mužstvo dovědělo, že večer pravděpodobně pojede 

na frontu. Odpoledne, když byli vojáci ponecháni jen se 

záložními důstojníky, uspořádali na dvoře improvizovaný 

koncert s mnoha posměšnými písničkami na nenáviděné 

důstojníky. Nucené veselí mužstva před odjezdem na 

frontu se náhle proměnilo v nenávist proti Kukačkovi, 

která vybuchla, když se mezi nimi objevil. Snesl se na 

něho příval nadávek a výčitek, jek nelidsky zacházel s vo-

jáky, bezdůvodně odsuzoval do vězení a překazil jejich 

rozloučení s rodinami před odjezdem.  Nakonec Kukačka 

i hejtman Chocenský utekli před sprškou kamení a úlomků 

cihel. Za plotem se shromáždilo spousta lidí, kteří pro-

jevovali vzbouřencům své sympatie. Vzpouru nakonec 

potlačil oddíl 14. dragounského pluku. Došlo k zatýkání 

podle pokynů Kukačky a Chocenského. Ostatní mužstvo 

bylo pod dragounskými bodáky odvedeno na nádraží, kde 

museli rychle nastoupit do vlaku, nikdo se nesměl vzdálit 

ani na krok a ostré střelivo jim bylo vydáno až 6. května 

těsně za frontou.

Ráno 6. května 1915 bylo před divizním soudem 

v Praze zahájeno líčení se třemi zatčenými, desátníkem 

Macourkem a pěšáky Smitkou a Kudrnou. Soud vůbec 

nebral v úvahu výpovědi obžalovaných, odmítl svědky, 

které navrhoval obhájce ex offo Alfred Meissner a celé 

vylíčení událostí bylo nastylizováno tak, aby celá vina 

padla na Josefa Kudrnu. Tento čtyřiatřicetiletý pěšák 

náhradní zálohy, otec sedmi dětí, byl zřejmě vybrán 

k provedení zastrašujícího rozsudku, který měl české 

vojáky týlových jednotek varovat před všemi pokusy 

o odpor proti válce. Kudrna byl odsouzen k trestu smrti 

zastřelením. Poprava byla vykonána 7. května ráno. 

Odsouzený  byl přivezen v krytém autě a před zraky 

přihlížejícího mužstva náhradního praporu 102. pluku 

a 88. pluku byl veden za teatrálního rachotu bubnů alejí 

právě kvetoucích ovocných stromů na místo popravy. 

Těsně za odsouzenýcm jel připravený pohřební vůz. 

Osm vojáků popravčí čety nastoupilo, byl přečten roz-

sudek a okamžitě po salvě byl Kudrna mrtev. K českým 

vojákům, kteří museli popravě přihlížet, promluvil polní 

kurát, který je varoval před následováním Kudrnova 

příkladu, a potom bylo mužstvo pomalým pochodem 

odváděno kolem míst popravy.         

                             (v-ch- podle knihy Karla Pichlíka 
„Čeští vojáci proti válce 1914-1915)                       

KRÁTKÉ OHLÉDNUTÍ ZA MIKULÁŠEM

Z HISTORIE NAŠEHO KRAJEZ HISTORIE NAŠEHO KRAJE
JEŠTĚ JEDNOU K PRVNÍ SVĚTOVÉ VÁLCEJEŠTĚ JEDNOU K PRVNÍ SVĚTOVÉ VÁLCE

5.12. se konala Mikulášská nadíl-

ka na návsi. Již od rána jsme byli na 

návsi a pilně připravovali jak naše 

Nebe, tak i Peklo. Ráj máme všichni 

doma, tak ten jsme si dovolili vyne-

chat. Počasí bylo na naší straně, sešli 

jsme se v hojném počtu a vzhledem 

k množství děkovných zpráv, e-mailů 

a pochval ze všech stran si troufáme 

tvrdit, že se akce povedla. Takovouto 

akci nejde dělat ve třech lidech, proto 

bychom zde rády poděkovaly všem, 

za jejich pomoc. V první řadě pánům 

Jiřikovi Kovácsovi, Péťovi Olbertovi 

a Kryštofovi Sýkorovi za to, že nám 

od rána pomáhali a díky nim jsme 

vše zvládli včas, v pohodě a s neustá-

lým úsměvem. Dále poděkování patří 

Pepíčkovi Merfaitovi a Radkovi Vor-

lovi, kteří se k nám přidali odpoledne 

a pomohli nám také se závěrečným 

úklidem.Velké poděkování od nás 

letí také k manželům Olbertovým za 

zapůjčení vánočního stromu z jejich 

zahrady! Dále děkujeme Fandovi 

Zoulovi za půjčení osvětlení, Olince 

Matějovské za sponzorské dary, Stan-

dovi Korandovi za darování obrov-

ských plachet, panu Převorovskému 

za půjčení světla do pekla, Kubovi 
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Machačkovi za obstarání hudby, panu 

Vovsovi za půjčení čertovských kos-

týmů, Klárce Kolenáčové za pomoc 

s organizací a manželům Hruškovým 

za obstarání všeho, co jsme si řek-

li… Speciální poděkování patří paní 

Marušce Dvořákové za konečný úklid 

celé návsi. Dále též chceme poděkovat 

všem členům obecního zastupitelstva 

za fi nanční příspěvek obce, osvětle-

ní stromu u pergoly, spolupráci při 

hudební produkci a osvětlení kaplič-

ky, ve které je krásný anděl od Jirky 

Švarce. Toto vše krásně dokreslilo 

celou náves. Tak a teď velké podě-

kování našim motorkářům Shooters 

– Mikuláši, andělům a čertům za to, jak 

skvěle se této úlohy zhostili a jak per-

fektně k celé akci přistoupili. A další 

velké poděkování patří čtyřem čertům 

a jedné čertici – Tomovi Lukešovi, 

Míšovi Císařovi, Vojtovi Hořánkovi, 

panu Tichému a Lucce Císařové, kteří 

byli úžasní. Všem vám to moc slušelo 

a byli jste nejlepší na světě – děkuje-

me! Příští rok bude Mikuláš taktéž na 

návsi (protože tento den vychází na 

sobotu) poté nás čeká dalších 6let, kdy 

bude Mikuláš chodit po domácnostech. 

Jsme také všichni velmi rádi, že se této 

akce zúčastnilo mnoho našich sousedů 

z nově postavených domů v naší obci 

a těšíme se, že přijdou i na další spo-

lečné akce. Z dobrovolných příspěv-

ků, které jsme vybrali, bude další rok 

zakoupen nový Mikulášský kostým 

a andělská křídla. Sladkosti a další 

věci, které nám zůstaly, budou využity 

na další akci pro děti - na Čarodějni-

cích. Prosíme všechny, kteří fotili, zda 

by nám fotografi e mohli zaslat.

Takže ještě jednou děkujeme všem 

a těšíme se příští rok na viděnou!

   Realizační tým (Hana Švitorková, 
Eva Kolenáčová, Romana Vorlová)

VOLIČI NEJSOU HLUPÁCI
Ráda bych reagovala na článek pí. V. Sýkorové z mi-

nulého zpravodaje „O co šlo ve volbách“. 

Překvapilo mě, že pí. Sýkorová přehlíží, že již polovina 

občanů ji nevolí a chce změnu. 

V článku vyzdvihuje několik lidí, kteří před ní plivou 

nebo o ní něco říkají v podnapilém stavu v hospodě. Ti, 

ale opravdu netvoří polovinu voličů Máslovic. V. Sýkoro-

vá dále píše: „Někteří lidé nechtějí vidět ani slyšet žádné 

pozitivní příklady, žádné konkrétní výsledky prospěšné 

pro obec. Ne, jen se zbavit starostky. Hodnotit nezaujatě 

mojí dosavadní práci se nehodilo do krámu... “.  

Osobně jsem se bavila s mnoha lidmi, kteří paní starost-

ku volili i nevolili a pojmenovávali jsme vždy to, čeho si 

na její práci ceníme a i to, co nám vadí. U některých z nás 

přerostlo ono „vadí“ do nepřijatelnosti a nemožnosti 

daný stav již dále tolerovat. Z tohoto důvodu jsem i já 

v letošních volbách V. Sýkorovou nevolila, přestože ještě 

v minulých volbách jsem ji velmi podporovala.

Ráda bych sepsala proč. 

Co vidím jako plusy práce pí. Sýkorové. Dle mého 
názoru:
� Přispívá k tomu, že Máslovice jsou známé i navštěvované, 

že se zmínka o obci objeví například v novinách (založení 

Máslovického muzea, různé tematické výstavy v muzeu 

– tam je vidět její velké nasazení). 

� Obec považuji za kulturní, což souvisí i s prvním 

bodem (pořádání kulturních akcí na návsi, oblíbené 

dýňování, originální výroba betlému z másla, funkční 

knihovna a další).

� Estetická stránka vesnice (upravená náves, obměna 

květin apod.)

� Úřad v běžných činnostech funguje vcelku bez 

problémů – výpisy z katastru, občanky, placení popelnic 

aj. 

� Z osobních vlastností se mi líbí, že je paní starostka 

ochotná si ze sebe udělat legraci a jít třeba každý rok 

v nějakém převleku na masopustní průvod nebo na oslavu 

čarodějnic. To si myslím, že neumí úplně každý, zvlášt, 

když má nějakou funkci. Umí to i s dětmi, našim klukům 

se třeba silvestrovské odpoledne moc líbilo.

Tyto výše popsané body mě zaujaly na první pohled, 

když jsem se do Máslovic před 8 lety přistěhovala. Proto 

jsem ve volbách v roce 2010 pí. Sýkorovou podporovala 

jako starostku a popravdě nechápala tu pomalu rostoucí 

nespokojenou polovinu občanů. Důvody jsem začala 

vidět až postupně, když jsem se do dění a vztahů začala 

více zapojovat.

Co vidím jako mínusy práce pí. Sýkorové. Dle mého 
názoru:
� Chce o všem rozhodovat hlavně sama, nevítá názory 

a zpětnou vazbu ostatních lidí. Ano, je tu argument, že se 

o důležitých věcech hlasuje – ale kolik věcí a nápadů se 

nedostalo ani na jednání zastupitelstva? A kolik lidí raději 

svůj názor už ani nahlas neříká? 

� Většinou nepodporuje nijak nadšeně iniciativy míst-

ních lidí (viz nabídky občanů postavit pergolu u hřiště 

nebo dětské hřiště u přívozu, nabídku starat se o webové 

stránky, vyvézt trávu z hřiště atd.). Často se musí vyvíjet 

soustavný tlak, aby se dosáhlo výsledku.

� Občanům chybí pravidelné, transparentní shrnování 

výsledků práce pí. Sýkorové (je to její celodenní placené 

zaměstnání) – co dělá, s kým jedná, kam jezdí, kolik to 

stojí a jaké to má konkrétní výsledky. 

� Chybí manažerské propočty a úvahy, které by paní 

starostka sama od sebe předkládala občanům. Práci sta-

rosty považuji za běžnou manažerskou práci, kde je toto 

samozřejmostí. Např. propočty, kolik stály jednotlivé kul-

turní akce (a co z těchto propočtů plyne), kolik vydělal 
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kolik ji to stálo (zeleň, kanalizace atd.) a co konkrétně 

nám tyto projekty přinesly (jaká je návratnost inves-

tic?). A vysvětleno tak, aby tomu opravdu každý rozuměl. 

Když je vznesen dotaz tímto směrem, tak to vypadá, že 

snad chceme modré z nebe a bude to strašně moc práce. 

Bohužel, kde není dostatek informací, rostou domněnky, 

fámy a spekulace.  

� V některých případech zneužívá paní starostka svojí 

funkci – např. v Máslovickém zpravodaji. Když je tam 

článek, který se jí osobně nelíbí, tak ho komentuje hned 

v daném čísle a značně tím ovlivňuje čtenáře (my ostatní si 

musíme počkat 2 měsíce na další číslo, jako právě teď já). 

� Bohužel umí paní starostka dovedně manipulovat 

s veřejným míněním. Největším příkladem je pro mě 

„kauza“ p. Smutné. Ve výsledku je to podáno tak, že paní 

Sýkorová je obětí pomluv a viníkem je paní Smutná. Z celé 

kauzy se ale vytratilo to základní – co se tady v Máslovicích 

děje, že občan je nucen udělat zoufalou akci, že napíše svůj 

názor a vloží ho spoustě lidem do schránek? Proč to celé 

nastalo? Tolikrát se jednalo o školce, tolik rodičů už bylo 

nespokojených a znovu to vybublalo a výsledek? Trestní 

oznámení na máslovického občana... 

� Z osobních vlastností mi nejvíc vadí, že pí. Sýkorová 

často nehraje na férovku. Například si v minulém zpravoda-

ji stěžuje, že o ní někdo podnapilý řekl, že ji„chce odstřelit“ 

a byl to „jeden z kandidátů“. No, pokud tohle vůbec píšu do 

zpravodaje a neumím si to vyřídit s dotyčným na místě, tak 

snad ale uvedu konkrétní jméno a nehážu to na další lidí, že. 

A nebo pokud řeknu před více lidmi, že budu usilovat o to, 

aby paní ředitelka ze školky odešla k roku 2012, tak pak 

ale nebudu tvrdit, že o ničem takovém vůbec nevím, i když 

jsou na to svědci (zrovna u tohoto jsem osobně byla).

Když jsem si dala před volbami na misky vah tyto plusy 

a mínusy, tak mi tentokrát jednoznačně vyšlo, že již nadále 

nechci podporovat směr, kterým vede Máslovice pí. Sýko-

rová. 

Podle mě nemáme starostu, který by naslouchal lidem, 

sám se jich vyptával, co potřebují, co je trápí, co by se dalo 

zlepšit. Starostu, který by se prošel čas od času po celé 

vesnici, aby viděl, kde se co děje a byl s lidmi v kontaktu, 

aniž by tu byl zase argument, že mají lidi přijít na úřad, 

když něco chtějí.

Celkově mám pocit, že v tomhle se nedá volně dýchat, že 

činnost paní Sýkorové lidi na vesnici spíše rozděluje než 

spojuje dohromady. 

Ano, dá se to nějak horko těžko přežít, ale nemůže být 

život o něčem mnohem příjemnějším?  Eva Slejšková

Paní Slejšková  uvedla  ve svém příspěvku důvody, proč 

mě nevolila. Uznává řadu dobrých výsledků mé práce, ale 

podle jejího názoru převládají „minusy“. Prvním minusem 

je údajně moje snaha o všem rozhodovat sama. Přemýšlela 

jsem, z čeho tento názor může vyplývat. Možná, že z mé 

„nadměrné“ aktivity. Většina toho, co paní Slejšková po-

kládá za „plusy“, se skutečně zrodilo v mé hlavě, ale každý 

můj nápad byl vždycky předložen zastupitelstvu k pro-

jednání. Některé návrhy se nedostaly na veřejné zasedání, 

protože „neprošly“ na pracovních schůzkách zastupitelst-

va, a proto také nebyly realizovány. Nikdy se nestalo, aby 

cokoliv, co nějak podstatněji ovlivňuje život v obci a její 

majetek, neprošlo zastupitelstvem a jeho případnou úpra-

vou. Přihlíželo se i k připomínkám občanů, kdy například 

u projektu „Život v zeleni“ byly provedeny úpravy podle 

připomínek občanů z ulice Zahradní. O věcech a nápadech, 

které se prý nedostaly na jednání zastupitelstva mou vinou 

opravdu nevím.

S tímto prvním minusem souvisí i druhé minus, neochota 

přijímat a podporovat náměty občanů. Na podporu tohoto 

tvrzení uvádí  nabídky na pořízení pergoly u hřiště, nabídku 

na správu webových stránek obce a dětské hřiště u přívozu. 

Pergola nebyla zamítnuta a předpokládám, že bude. To že, 

mám na její velikost či vůbec využití  jiný názor, na to mám 

přece právo. Důležité je, že rozhodne názor většiny. Sprá-

va webových stránek byla zajištěna externě již dva roky 

před tím a nebyl důvod rušit platnou dohodu. V současné 

době diskutujeme o vylepšení stránek. Technicky vkládání 

dokumentů bude zajišťovat místostarosta. Odmítavé stano-

visko k dětskému hřišti u přívozu na náklady a odpovědnost 

obce bylo zcela namístě, protože by toto hřiště nesloužilo tak 

moc našim dětem, ale spíše jen návštěvníkům tamního bis-

tra, takže nebyl důvod, aby je fi nancovala obec. Mohla bych 

tu jmenovat řadu případů, kdy jsem přivítala a podpořila ini-

ciativu občanů, např. karnevaly pro děti nebo stavění májky. 

Nebyla jsem proti zřízení klubovny motorkářů, aktivně se 

ve sportovním klání účastním sportovního dne, líbí se mi 

mikulášská nadílka na návsi, na přání volejbalistů jsem 

zařídila tělocvičnu na zimní období atd. 

Nejsem si vědoma toho, že bych úmyslně manipulovala 

veřejným míněním. Mrzí mě, že je uváděn jako příklad 

případ paní Smutné, protože rozšiřování jejího textu ne-

byla přece žádná „zoufalá snaha“ po odhalení nedostatků v 

mateřské škole, ale pouhá hrubá pomluva ředitelky školy i 

celého obecního zastupitelstva z korupce bez nejmenších 

důkazů a to od osoby, která sama na obecním úřadě před 

svědky nabízela úplatek za přijetí dítěte do školky, i když 

nesplňovala kriteria pro přijetí.

VOLIČI OPRAVDU NEJSOU HLUPÁCI
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Návrh, abych pravidelně vykazovala, co kde dělám a jaký 

to má efekt, by v případě realizace byl zřejmě raritou mezi 

starosty. Neznám starostu, který by psal výkaz práce. Ve-

doucí pracovníky všeho druhu posuzujeme podle toho, jak 

zařízení, které řídí, prosperuje. A to popsala paní Slejšková 

jako moje „plusy“, fungující úřad, muzeum, knihovna, u-

pravená obec, kulturní aktivity, to přece nespadlo z nebe, to 

všechno je výsledek mé každodenní práce.

V případě požadovaného odchodu ředitelky mateřské školy 

dávám paní Slejškové částečně za pravdu. Svůj podíl viny na 

tom nesu v tom, že jsem „netlačila“ na ředitelku, aby odešla 

v roce 2013, jak chtěli zastupitelé, ale na druhou stranu jsem 

byla ředitelkou ujištěna, že nebude setrvávat ve školce celé 

šestileté období, jak umožňuje zákon. Nepokládala jsem její 

rychlý odchod za nezbytně nutný, když školka funguje dobře 

jak po vzdělávací, tak i ekonomické a provozní stránce, což 

dokazují i kontroly ze strany fi nančního výboru obce i kon-

troly ze Státní školní inspekce či krajské hygienické stanice. 

Co se týče větší informovanosti o hospodaření obce, tak z 

mé strany byl vždy každý dotaz tohoto druhu zodpovězen a 

nic nebylo zatajováno. Budu se snažit předkládat i souhrn-

né informace o efektivnosti jednotlivých akcí, i  když to 

není vždy jednoduché. Je to spojeno s některými potížemi 

účetního charakteru. Např. zjistit úplně vyčerpávající nákla-

dy a výnosy lokality 1/6 znamená jít zpátky až do roku 2007 

a u kulturních akcí nelze vždy některé položky nákladů mezi 

jednotlivé akce dělit.       

Na závěr vysvětlím, proč jsem „neuposlechla“ výzvy, 

abych se k článkům, které kritizují mou osobu či mou práci, 

nevyjadřovala hned v tom samém čísle, ale až v čísle příštím. 

Myslím si totiž, že občané mají právo na vyvážené infor-

mace z obou stran najednou, aby si mohli lépe  sami utvořit 

svůj názor na diskutovanou záležitost. Z rychlého průzkumu, 

jak to chodí ve zpravodajích v okolních obcích a městech 

jsem zjistila, že kromě jednoho, všichni dávají prostor kri-

tizovaným představitelům obce na vyjádření v témže čísle 

(pokud vůbec se takové články objeví). Zpravodaje jsou 

vydávány obecními a městskými úřady, nevím, proč by je-

jich zástupci nemohli reagovat na kritiku hned, když se týká 

záležitostí v obci.  V. Sýkorová 

Ve Volebních novinách připravených naší kandidátkou jsem si zvolila jako téma pro svůj článek informovanost oby-

vatel (obecní zpravodaj, webové stránky, rozhlas). Ne náhodou. Toto téma totiž považuji za velmi důležité, protože 

objektivní informace potřebujeme k tomu, abychom se správně rozhodovali a jednali. Bohužel se v minulosti již 

několikrát negativně projevila názorová nevyváženost zpravodaje a nejasné vymezení rolí mezi redaktorem, starost-

kou a zastupitelstvem obce. Tento problém bych se ráda pokusila řešit.

Na posledním zasedání zastupitelstva obce (ZO) jsem byla všemi zastupiteli podpořena v tom, abych sestavila pra-

covní skupinu, jejíž činnost povede k ustavení „redakční rady“.Pracovní skupina má připravit podklady k ustavení 

budoucí redakční rady, vytvořit pravidla jejího fungování a jakýsi kodex informování v obci.

Mým prvním úkolem je tedy vytvořit malou pracovní skupinu. A proto Vás oslovuji touto cestou s prosbou o spo-
lupráci. Pokud byste se chtěl/chtěla zapojit nebo víte o někom, kdo by byl vhodný pro tuto práci (případně do samotné 

rady) co nejdříve se mi, prosím, ozvěte. Nebojte se, pokud si nedovedete představit, co to bude obnášet. Zvládne to 

určitě většina z Vás, pokud se zajímáte o informování, čtete zpravodaj apod.

Mým cílem je, aby na internetových stránkách byly dostupné důležité informace v uživatelsky přívětivé formě a měli 

jsme obsahově pestrý obecní zpravodaj,do něhož běžně přispívají občané o svých aktivitách i názorech. Bez obav, že 

názory budou okamžitě okomentovány a „uváděny na pravou míru“ ze strany úřadu nebo redakce. Zpravodaj by mohl 

být mozaikou vypovídající o dění v obci se širokým okruhem autorů. Všechny příspěvky by byly vítané a dokonce ani 

v případě problémových (např. hanlivých) textů by neměl rozhodovat o neotištění sám redaktor. Pokud by byl zájem, 

je dokonce možné uvažovat o spuštění interaktivního fóra na webových stránkách, o kterém se hovořilo na zasedání 

ZO.

Redakční rada jako kolektivní orgán s pověřením ZO by měla průběžně dohlížet na dodržování stanovených pravidel 

informování v obci a podávat nejméně jednou ročně písemně zprávu o své činnosti. Redakční rada naopak nebude 

přímo zasahovat do práce redaktora/redakce.V radě by měli mít místo zastupitelé a občané. V redakční radě by naopak 

neměli být paní starostka V. Sýkorová a redaktor V. Chalupný, aby nehrozil střet zájmů.

Obraťte se na mne, prosím, co nejdříve s dotazy nebo přímo s návrhy na vhodné osoby, které mají zájem se 
zasadit o ještě lepší informování v naší obci. Těším se na případnou spolupráci a moc děkuji za veškeré podněty, 
které od Vás získám.

Přeji všem krásné vánoční svátky. Kateřina Vojtíšková
katule.v@seznam.cz, 602 236671, Pražská 62

HLEDAJÍ SE DOBROVOLNÍCI!HLEDAJÍ SE DOBROVOLNÍCI!
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Naše kandidátka před volbami slibovala otevřenost 

a transparentnost. Ráda bych vás proto postupně se-

znamovala s různými tématy, o nichž mohou mít občané 

nedostatečné informace. Říká se sice, že o penězích se 

nesluší hovořit, ale to neplatí u veřejných rozpočtů, tedy 

ani u odměn zastupitelů. V textu chci ukázat, jaké bude 

v následujícím období jejich rozdělení a upozornit na pár 

souvislostí. 

Nejprve poznámka na okraj. Odměny zastupitelů, 

včetně „platů“ starosty či místostarosty, jsou hrazeny 

z prostředků obce. Stát na ně zvlášť nepřispívá (s tímto 

omylem jsem se párkrát setkala). Na odměny obec vy-

dává ročně cca půl milionu Kč (plus odvody na zdra-

votní a sociální pojištění). Výše odměn (pevná složka + 

příplatek) je odvozena z nařízení vydaného vládou ČR, 

liší se podle velikosti obce pro jednotlivé funkce a toho, 

zda jsou funkce uvolněné či neuvolněné. 

Obecně závisí pouze na rozhodnutí zastupitelstva obce 

(ZO), zda některé členy uvolní pro výkon funkce, což zna-

mená práci pro obec/město „na plný úvazek“. Odměna 

pro uvolněné funkce je přesně určena a vyplácí se auto-

maticky (neschvaluje ji ZO). Odměny pro neuvolněné 

funkce jsou závislé na rozhodnutí zastupitelstva a teprve 

po něm se začínají vyplácet. Vládní nařízení stanovuje 

v tomto případě jen maximální výši odměny (viz sloupec 

1 v tabulce), minimum určeno není. Neuvolněný člen 

ZO může získávat měsíční odměnu až do výše souhrnu 

odměn pro jednotlivé funkce, které vykonává (např. člen 

ZO, předseda výboru, člen jiného výboru apod.). 

Nyní konkrétně v Máslovicích. Na období 2014-8 bylo 

na ustavujícím zasedání rozhodnuto 4 hlasy o uvolněné 

pozici starosty (pro hlasovali: V. Poláček, V. Sýkorová, L. 

Szöllösová, A. Zoulová). Na dalším zasedání zastupitelé 

jednomyslně rozhodli o odměnách pro neuvolněné členy 

ZO. Zastupitelé neodhlasovali nejvyšší částky, které 

nařízení vlády stanoví. Předsedům výborů připadá 56 % 

z možných odměn, místostarostovi 59 % a členům výborů 

73 % (viz sloupec 2 tabulky). V minulém zastupitelstvu 

bylo zvykem, že část z této odměny zastupitelé s místo-

starostou dávali do společné kasy a využili pro obec (např. 

koupě sady na badminton). 

Shrnuto, volby skončily téměř nerozhodně (707:709 

hlasů), zastupitelé z vítězné kandidátky zvolili starostu 

a místostarostu ze svých řad. Zároveň na další období 

budeme mít uvolněnou pozici starosty resp. starostky, 

což pro nás občany může znamenat velké plus – totiž 

člověka, který se plně věnuje péči o obec a její občany, 

což v malých obcích nebývá vždy pravidlem. Prosazování 

bodů programu a zastávání kontrolních funkcí ve vý-

borech je pro neuvolněné zastupitele spíše volnočasovou 

činností. Můžete se na mne ale obracet, když si nebudete 

vědět s něčím rady, pokud budete mít nějaký dotaz ne-

bo problém. Využiji práv vyplývajících z pozice členky 

zastupitelstva, abych se pokusila požadavek/otázku/

záležitost otevřít a řešit.

ODMĚNY ZASTUPITELŮ

 

1 2 3

Uvolnění členové zastupitelstva 

obce:

Pevně stanovená měsíční 

odměna 

Vyplácená měsíční odměna Podíl na odměnách

Starosta 32 641 Kč 32 641 Kč 74,8 %

Neuvolnění členové zastupitel-

stva: 

Nejvyšší možná měsíční 

odměna 

Vyplácená měsíční odměna Podíl na odměnách

Místostarosta 12 725 Kč 7 509 Kč 17,2 % 

Předseda fi nančního výboru, 

člen ZO

1 340 Kč 750 Kč 1,7 %

Předseda kontrolního výboru, 

člen ZO

1 340 Kč 750 Kč 1,7 %

Člen fi nančního výboru, člen 

ZO

1 030 Kč 750 Kč 1,7 %

Člen kontrolního výboru, člen 

ZO

1 030 Kč 750 Kč 1,7 %

Člen ZO 460 Kč 460 Kč 1,1 %

Celkem 50 566 Kč 43 610 Kč 100 %

Zdroj: Zpracování K. Vojtíšková podle: přílohy č. 1 k nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon funkce členům zastupitelstev ve 

znění účinném od 1. 1. 2014, Metodické doporučení k činnosti územních samosprávných celků 5.2 z roku 2014, usnesení 5/9/14 o odměnách 

neuvolněných zastupitelů ZO Máslovice ze dne 24. 11. 2014. Částky jsou uvedeny před zdaněním.

Kateřina Vojtíšková
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Vánoce, vánoce,  přicházejí, zpívejte přátelé,

po roce vánoce, vánoce  přicházejí, šťastné a veselé.

Tyto počátky písně vyjadřují nadšení dětí před blížícími 

se vánočními svátky. Také naše akce stimulují děti, jak 

vhodným způsobem oslavit  tradice a zvyky, které  nás 

provázejí celým tímto překrásným obdobím. Také dospělí, 

ať již měli jakékoliv problémy a vzájemná negativa  mezi 

sebou, by se měli zamyslet a slavit tento svátek ve vzájem-

né lásce a pohodě.

Co bylo v našem předvánočním programu. 

Školní rok jsme zahájili  v plném počtu 28 dětí bohužel  

bez hodné a šikovné  paní učitelky Věry Jelínkové, kte-

rou měly naše děti  i rodiče rádi a  která bohužel  po 

dlouhodobé nemoci  o prázdninách zemřela. Na začátku 

školního roku 2014-15 tedy  nastoupily nově dvě zkušené 

a kvalifi kované  učitelky.

Hned v měsíci  říjnu jsme odjeli  do divadélka  Jiskra na“ 

Dudáckou pohádku“, v listopadu přijelo divadlo k nám 

s pohádkou „O Malence „ a s  pohádkou “ Ptáčkové“ .

Začátkem  prosince  jsme si svou školičku vyzdobili  

a připravili se tak na čerta a Mikuláše, který nás navštívil 

již  4. prosince a na kterého se  děti velmi  těšily. Podařilo 

se nám pomocí  rodičů tuto pohádkovou návštěvu 

uskutečnit, protože z  počátku jsme měli strach,  že už 

nepřijde. Děkujeme proto paní Jiřině Peňázové za hod-

ného čerta, Lence Peňázové za Mikuláše a Soně Kmen-

tové za anděla. Zhostily se této úlohy na jedničku. Děti  

dostaly dárky a s chutí Mikulášovi zazpívaly.

Dne 5. 12. jsme navštívili  máslovické muzeum s výstaveným

betlémem z másla. Paní starostka Sýkorová  odborným 

výkladem seznámila děti s tradicemi Vánoc, jak se dříve žilo, 

jak si děti dříve hrály, jaké dárky dostávaly pod stromeček,  a 

vysvětlila jim,  že ne všechny děti se měly dobře, tak  jako se 

mají  dnes. Děti měly možnost se seznámit s výrobou másla 

a také si vyzkoušet různé předměty pro dřívější výrobu más-

la.  Prohlédly si přenádherný betlém vyrobený z másla, zaz-

pívaly paní starostce s chutí koledy  a s nadšením odcházely 

spokojené  do školky.

V pondělí  dne 15. 12. přišel na přání rodičů foto-

graf, který zhotovil  foto ještě před vánocemi pro rodiče, 

babičky a dědečky.

V úterý dne  16.12. byla ve školce besídka spojená  

s dárky pro děti a odpoledne v 15 hod. jsme odešli 

společně s rodiči k vánočnímu stromečku na návsi, kde 

jsme si zazpívali  společně  vánoční koledy a rozdali 

vlastnoručně dětmi upečené cukroví.  

Přejeme  všem našim přátelům, sponzorům, rodinám 

našich dětí, vedení obce a celému zastupitelstvu hodně 

zdraví  a štěstí v novém roce 2015.

za MŠ Hana Voříšková

MATEŘINKA SE HLÁSÍ

Po loňských skandinávských vánocích je letošní 

vánoční výstava věnována vánocům pravoslavným. Pra-

voslavná církev se oddělila od církve západní (římsko 

katolické) již v roce 1054. Liší se od ní nejen výkladem 

řady náboženských otázek, ale  zejména tím, že neuznává 

papeže za hlavu všeho křesťanstva. Dne narození Krista 

slaví sice také 25. prosince, ale protože se řídí starším ju-

liánským kalendářem, připadá tento den na 7. leden podle 

našeho gregoriánského kalendáře.  Pravoslaví převládlo 

ve východoevropských zemích, jako je Řecko, Srbsko, 

Bulharsko, Rumunsko, Ukrajina, Rusko a další. Oddělení 

od západní církve dalo také vzniknout vlastnímu stavi-

telskému a uměleckému slohu, nazývanému byzantský 

podle byzantské říše, která až do svého vyvrácení Turky 

na konci 15. století byla střediskem pravoslaví. Na naší 

výstavě je ukázána část interiéru pravoslavného kostela 

v Praze na Olšanských hřbitovech a popsána vánoční 

bohoslužba. Nechybí ani slavnostní roucho kněze či vůně 

kadidla. Návštěvník se tu také seznámí s různými starými 

vánočními zvyky z jednotlivých zemí, např. jak se v Ru-

munsku předpovídá  příští úroda pomocí černého kohou-

ta, nebo jak se v bulharských vesnicích dává sláma pod 

slavnostní stůl jako připomínka narození Krista ve chlévě. 

Dárky přináší v Rusku od pradávna děda Mráz, přijíždějící 

na saních tažených typickou ruskou trojkou koní z Čukotky 

a v jeho doprovodu nesmí chybět Sněhurka, oděná v bílý 

kožíšek z hranostajů. V Řecku zase nosí dárky Svatý muž 

Vasilij a Srbové se obejdou bez pohádkových bytostí 

a dárky rozděluje děda nebo otec. To všechno a ještě více 

se může návštěvník v muzeu o pravoslavných vánocích 

dovědět. Pietním způsobem je připomenuta také oběť, kte-

rou přinesla česká pravoslavná církev v době heydrichiády, 

kdy ve svém kostele na rohu Resslovy ulice a ulice Na 

Zderaze ukrývala skupinu parašutistů, kteří provedli aten-

tát na Heydricha. Odplatou byla poprava třinácti předních 

představitelů církve včetně biskupa Gorazda.    

      V. Sýkorová 

PRAVOSLAVNÉ VÁNOCE V MUZEU 

OTEVÍRACÍ DOBA V MUZEU 
O VÁNOCÍCH: 
22. – 31. 12. je otevřeno každý den 10-12 a 13-16 hodin. 
1. 1. je otevřeno 13 – 16 hodin, 
2. 1. – 4. 1. opět 10 – 12 a 13 – 16 hodin.



Na vědomost se dává….
Vydává Obecní úřad Máslovice, rediguje ing. Vladimír Cha-

lupný, titulní list kreslil Michal Morovian. Registrováno na 

Ministerstvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází 

šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla je16. 12. 2014. Sazba 

Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují vždy 

názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, co 

se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesouhlasíte 

a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo také psát. Uzá-

věrka příštího čísla je 8. února 2015. Příspěvky můžete předávat do 

schránky obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem na 

adresu: ou@maslovice.cz
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 Společenská kronika  
Na sklonku roku využíváme příležitosti,  abychom popřáli všem našim občanům 

příjemné prožití vánočních svátků a do nového roku hodně zdraví a životní pohody. 
Zároveň chceme poděkovat všem občanům, kteří v uplynulém roce projevovali 

zájem o dění v obci a tohoto dění se aktivně účastnili.
zastupitelstvo obce Máslovice

Posledními jubilanty, kterým v tomto končícím roce popřejeme všechno nejlepší 

jsou paní  Marie Alberovská, která oslavila  4. prosince své sedmdesátiny 

a čerstvá –sátnice pani Martina Kovácsová, která oslavila svou padesátku  23. listopadu. 

Oběma jubilantkám přejeme do dalších let hodně zdraví a životní pohody.

� � �

se uskuteční již tradičně v úterý 23. prosince 
od 18 hodin před obecním úřadem. Zahřejeme se vánočním 

čajem nebo horkou medovinou, aby se nám lépe zpívalo 

s Máslovickými drnkačkami! Pod stromečkem bude také 

již tradičně umístěna kasička na vánoční sbírku pro SOS 

vesničky. 

Hodinu před zpíváním bude pro naše občany zdar-
ma otevřeno muzeum s výstavou „Pravoslavné vánoce“ 
a novým originálním máslovým betlémem.

Vyrobilo ho padesát jedna účastníků muzejní dílny, orga-

nizované 22. listopadu pod lektorským vedením manželů 

Švarcových, kteří jsou také autory nejzdařilejších částí 

betlému. Betlém letos tvoří celkem 159 „máslových 

kousků“ v podobě větších či menších fi gurek osob, zvířat 

a budov a je oprávněně obdivován četnými návštěvníky 

muzea. Manželům Švarcovým patří velký dík!

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ
ZASTUPITELSTVA OBCE 

se bude konat v pondělí 29. prosince od 19,30 hodin 

na obecním úřadě. 

Program: 
1. Rozpočtové opatření č. 4

2. Rozpočet obce na rok 2015

3. Stanovení závazných ukazatelů pro MŠ 

4. Schválení organizačních směrnic obce

5. Inventarizace

6. Připomínky k územně analytickým podkladům kraje

7. Různé, diskuse

ZPÍVÁNÍ  U STROMEČKU 

MASOPUST
Oslavíme v příštím roce již na konci ledna, konkrétně v sobotu 24. 1. Opět se můžeme těšit na kvalitní zabijačkové 

dobroty, soutěže v pojídání jitrnic i další discipliny, zabijačku a průvod masek s hudbou po vsi. 
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